

缅省中文学院

MANITOBA ACADEMY OF CHINESE STUDIES



数学班介绍 <u>Introduction To M</u>ath Class

教师期末寄语 Teacher's Message

校长为数学班致辞 Principal's Message To Math Class

数学班教师介绍 Introduction To Instructors

教学内容介绍 Introduction To Course Materials

家长反馈 Parents' Messages To Math Class 2020-2021招生简章 2020-2021 Admission and Registraton

教师期末寄语: BY MAX ZHU

转眼间又一学年过去了,中文学院数学班从创立初期的摸索到如今小有规模的班底,一步一个脚印,努力为各个年级的孩子们教授数学知识,同时为孩子们将来接受更高深的数学知识打好坚实的基础。

要办好数学班,这条路并不好走,需要学生和家长们的努力与支持,老师们的教学经验与无私奉献以及中文学院的鼎力扶持与积极宣传。今年,数学班已经成功跨过第三个年头,我们不懈的努力得到了回报,各界对中院数学班都给予了肯定的评价。我很激动!这些积极的回馈是无穷的动力,促进与鞭策我们更努力教好数学!相信在不久的将来,数学班会成为中文学院的一大特色!

最后,我要真诚地感谢本学年所有的学生以及 家长,特别是在疫情期间,非常支持我们的工作。 祝各位身体健康,工作顺利!我们下学年再聚首!



校长为数学班致辞:

Principal's Message To Math Class:

在过去的三年里,中文学院的数学班从无到有,从最开始的一个班到现在的三个班,这些都得益于老师们的辛勤工作和家长们的大力支持。希望各位老师继续努力,探索最佳教学方案,让孩子们更快更好地掌握基本数学技能。

众所周知,作为移民的后代,我们的孩子大多数将来都会是从事技术性很强的工作,学好数学将为他们以后的学习和工作打下坚实的基础。

作为校长,我将大力支持数学班的发展,让它成为中文学院的一个特色课程,更好 地满足各位家长日益增长的需求。让我们一起努力把数学班办得越来越好!

In the past three years, MACS' math class has grown from the initial one to the current three classes. Thanks to the hard work of teachers and the support of parents! I hope that teachers will continue their efforts to explore the best teaching methods so that students can master basic math skills faster and better.

As we all know, as the descendants of immigrants, most of our children will be engaged in highly skilled work in the future, and excellent mathematics skills will lay a solid foundation for their future studies and work.

As the principal, I will strongly support the development of the math class, make it a feature of our school and better meet the growing needs of parents. Let's work together to make the math class better and better!



王群峰 缅省中文学院 校长 Qunfeng Wang Principal of MACS

数学班教师介绍: Introduction to Math Instructors:



朱正浩

中院数学教研组长,中级数学班教师,曼大工程学院毕业 从事数学教育4年

Max Zhu

Leader of MACS Math Class, Instructor of Level 2 Math Class, UofM Electrical Engineering Graduate
4 Years Experience on Math Teaching



解潇璇

初级数学班教师,三年级中文班教师,曼大商学院毕业 从事数学教育3年,中文教学5年

Bubble Xie

Instructor of Level 1 Math Class, Instructor of G3 Mandarin Class, UofM Asper Graduate 3 Years Experience on Math Teaching, 5 Years Experience on Lanuage Teaching



李瑛琦

高级数学班教师,二年级中文班教师,中文学院毕业生,曼大教育专业在读 从事数学教育1年,中文教学2年

Alice Li

Instructor of Level 3 Math Class, Instructor of G2b Mandarin Class, MACS Graduate,
UofM Final Year in Bachelor of Education
1 Year Experience on Math Teaching, 2 Years Experience on Language Teaching

教学内容介绍:

Introduction To Course Materials:

- 通过学生所在年级结合摸底测试分为三个班级。First class test will be held in order to arrange classes for students with their grades.
- 初级班面对基本没有接触数学知识的学生们,介绍与学习相关数学知识(如:认识加拿大硬币,看时间等)。
- Level 1 class introduces and learns relevant mathematics knowledge to students who have no basic knowledge of mathematics (such as: understanding Canadian coins, watching time, etc.).
- 中级班针对2-4年级的学生们开始系统地学习数学知识。夯实基础(四则运算)的前提下学习新的知识(如小数点理解, 因子理解, 倍数概念,分数基础学习等)。
- Level 2 class begins to systematically learn mathematics for students in grades 2-4. Learn new knowledge (such as: decimal point understanding, factor concept, multiple concept, basic fraction concept, etc.)
 under the premise of tamping the foundation of mathematics knowledge (such as: Arithmetic).
- 高级班针对4-6年级学生,主要学习分数和百分比,图形理解,坐标系等相关内容。
- Level 3 class is aimed at students in grades 4-6, mainly studying fractions, percentages, graphic understanding, coordinate systems, etc.
- 注: 教学内容会领先于学生平日学校所学的数学知识点。Note: The mathematics teaching content will be ahead of the mathematics knowledge learned by students on weekdays school class.

家长反馈:

Parents' Messages To Math Class:

Year 2019 - 2020

"Hi Max,This is Yeha's mom, and we all parents are appreciate your efforts to teach children in this difficult situation. We are so lucky to have a great teacher like you."

-- Hyunju Son

Year 2019 - 2020

"We are glad to join your math class and I thank for teaching my son. If you have time next term, we would like to join your math class. Thanks for your video. Your Korean ability is good :)"
-- Jung hwa Lee

Year 2018 - 2019

"我的小孩已经上数学班两年了,真的收获不少!感谢数学班对小孩的培养,增强她的数学兴趣!" -- Sunny 黄

Year 2017 - 2018

"很多家长都会说老师,我们不学了,等他大一点,时间太紧张了,孩子现在还不想学…但我认为我的孩子再大一点就会要接触很多和数学相关的事情,应该要在早期让他们打好数学基础!一份耕耘,一份收获,家长要舍得让孩子吃苦,培养他们而不仅仅看着他们长大!真的感谢中院数学班老师们对我孩子在数学学习上的帮助!"

-- Kim 周

JUNE 2020 PAGE | 03



缅省中文学院新学年数学班抬生简章

2020 - 2021 MACS Math Class Registraton

数学班 Math Classes:

- 时间: 星期六下午 12:30 至 1:30.
- Classes will be held on Saturdays 12:30 1:30 PM.
- 学费: \$200 单独注册, \$150 与中文班课程一起注册
- Tuition: \$200 to register Math Class, \$ 150 if register with Mandarin Class



- 2020年9月12日星期六开始
- 数学班: 每周六下午12:30-13:30
- Start on Saturday September 12, 2020;
- Math/Painting classes: Saturdays 12:30-13:30

地点 Location:

• Grant Park High School, 450 Nathaniel St. Winnipeg.

联络人 Contact:

- 王群峰 Qunfeng Wang, 电话: 204-599-6227
- 朱正浩 Max Zhu, 电话: 204-509-7743

注册 Registration:

- 网上注册:
 www.ManitobaChineseStudies.com
 (学费可以 e-transfer)
- 现场注册: 2020年9月12日 (星期六) 9:30AM -12:00PM
- Online Registration: www.ManitobaChineseStudies.com (e-transfer tuition fee)
- In school registration:
 Saturday, September 12, 2020
 9:30AM -12:00PM

编辑 Editor: 朱正浩 Max Zhu 审稿与校对 Reviewer & Proofreader: 王群峰 Qunfeng Wang

排版设计 Layout Designer: 王爱萱Aixuan Wang,朱正浩 Max Zhu

JUNE 2020 PAGE |04